
MINISTERRAA,) 
Nr.4046 Ex • nr. 3^ 

, Notulen van de vergadering 
gehouden op v r i j d a g 23 september 1966 i n de Trêveszaa] 
aangevangen 's morgens om t i e n uur en »2 middag! 1 

voortgezet 

Aanwezig. De vice-mims ter-president Vondeling ( v o o r z i t t e r ) en 
de ministers Biesheuvel, Bogaers, Bot, Diepenhorst, 
De Jong, Samkalden, Suurhoff, Den Uyl en Verdam 
(.Alwezig z i j n de minister-president Cals en de 
ministers Luns, Veldkamp en V r o l i j k ) 

Voorts z i i n aanwezig de staatssecretarissen 
De Block ( b i j de punten 4 en 5 ), Hoefnagels (punt 5 ), 
Posthumus fei j punt 4 a ) en Van der Stoel (punt 4 

Secretaris: drs*. J.Middelburg 
Notularissen: mr. J.P.M.H. Merckelbach 

(punten 1 t/m 4, 6-8, 10-12) en 
mr. M.C.Burkens 
(punten 5,9,12-20) 

2. Mededelingen 
1 X— -g» Benoeming directeur-generaal Rijksgebouwendienst i*- ) 

M i n i s t e r Bogaers s t e l t voor akkoord te gaan met de 
voordracht t e r benoeming van ir.J.Halm t o t directeur-generaal 
van de Rijksgebouwendienst, als opvolger van ir.J.J.M. Aangenen 
die 1 november a.s. met pensioen gaat. De raad besluit aldus. 

2 b. Voorziening i n vacature i n onderzoekcommissie ongeregeld
heden Amsterdam (Zie notulen m.r._ 28 j u l i 1966. punt 15 c) 

De ministers verdam en Samkalden z i j n voornemens 
mr. J« van Andel Gzn te benoemen t o t l i d van de commissie-
Enschedé. 

De raad v e r k l a a r t zioh hiermede akkoord. 

3. Hamerstukken 
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kwestie inzake i n t e r n a t i o n a l e of regionale n n r . t m i ft 

van s p l n t b a r e s t o f f e n voor Eurochemio ' ~ 

Staatssecretaris De Block deelt mede dat de 
Eurochemic te Mol op 1 januari 1967 gaat draaien. Door 
Oostenrijk worden s p l i j t s t o f f e n geleverd die t o t nu toe 
onder i n t e r n a t i o n a l e controle stonden van de International 
Atomic Energy Agency (IAEA) te Wenen. De mogelijkheid be
staat dat deze controle zal worden overgedragen aan Euratom. 
Aan Nederlandse kant bestaan echter i n verband met de non
p r o l i f e r a t i e bezwaren tegen het overgaan van internationale 
naar een regionale controle van s p l i j t s t o f f e n . Volgens het 
s t a t u u t van Euratom i s een i n t e r n a t i o n a l e controle door het 

controle door Euratom, indien a l l e 
instemmen. Spreker i s voornemens 
i n Brussel op 10 en 11 oktober a.s. 

r i c h t i n g te ondernemen. 
Der. Uyl merkt op dat d i t Nederlandse 

IAEA mogelijk naast de 
Euratomlanden hiermede 
t i j d e n s de conferentie 
een poging i n deze 

M i n i s t e r 
i n i t i a t i e f van het 
Spreker vraagt wat 
r e a c t i e s van 

begin af een omstreden zaak i s geweest, 
de procedure zal z i j n , als b l i j k t dat de 

de andere landen gereserveerd z i j n . 
Staatssecretaris De Block meent dat de aan

s t e l l i n g van een IAEA-waarnemer misschien wel haalbaar zal 
z i j n . S taatssecretaris Van der Stoel acht het voorstel van 
s t a a t s s e c r e t a r i s De Block van belang, a l i s de hoeveelheid 
van beperkte betekenis; het gaat alleen om de s p l i j t s t o f die 
t o t nu toe onder controle van IAEA stond. Als deze controle 
geheel zou v e r v a l l e n , betekent d i t een e r n s t i g precedent. 
In d i e n Nederland alleen b l i j k t te staan, zouden a l t e r n a t i e 
ve v o o r s t e l l e n nader door de raad kunnen worden bekeken. 

M i n i s t e r Den Uyl overziet het non-prolifera t i e -
aspect onvoldoende. I n beginsel hebben de staatssecretaris
sen De Block en Van der Stoel g e l i j k ; de Eurochemic-fabriek 
te Mol z a l echter geen rendabele bezetting k r i j g e n , als 
F r a n k r i j k en Duitsland n i e t zouden deelnemen, b i j v . op grond 
van eventuele bezwaren tegen IAEA-controle. Spreker s t e l t voor 
dat het p r a k t i s c h e f f e c t voor het voortbestaan van Eurochemic 
wordt nagegaan, alvorens een b e s l i s s i n g te nemen. De raad 
b e s l u i t aldus. 

4 c. Nederlandse studie en polsing inzake u i t b r e i d i n g EEG 

Staatssecretaris De Block deelt mede dat, nu de 
EEG bezig i s haar ressort u i t te breiden naar het zuiden 
(Mahgreb-landen, Oostenrijk, Israël en Spanje), minister Luns 
aan de heer Spierenburg heeft verzocht te polsen hoe een Ne
derlands i n i t i a t i e f t o t u i t b r e i d i n g van het ressort naar het 
noorden door de EEG-partners zal worden ontvangen. De Resulta
ten van d i t onderzoek z u l l e n aan de raad worden medegedeeld. 

Spreker deelt 
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Spreker deelt voorts mede dat mr.Hartogh i n 
overleg met de directeur-generaal voor buitenlandse 
economische betrekkingen en de directeur-generaal van 
de landbouw zal bestuderen wat de knelpunten z i j n voor 
een eventuele toetreding van Engeland t o t de EEG. Aan de 
Engelse ambassadeur werd gevraagd of het Verenigd Koninkrijk 
i e t s z i e t i n een d e r g e l i j k e studie, die thans ook door drie 
hoogleraren i n de Duitse Bondsrepubliek wordt ondernomen. De 
Engelse r e a c t i e i s nog n i e t bekend. 

4 d* Resultaten l a a t s t e EEG-raad van landbouwministers 

M i n i s t e r Biesheuvel brengt verslag u i t over de 
hedenochtend om v i e r uur geëindigde vergadering van de EEG-
min i s t e r r a a d . Men i s e r i n geslaagd de agenda af te werken* 
De Duitse delegatie kwam terug op de package deal zoals a l 
vaker i s voorgekomen: men wilde de v e r p l i c h t i n g t o t het 
doordraaien van groenten f a c u l t a t i e f gesteld zien, aangezien ver
n i e t i g i n g van groenten i n Duit eland verboden i s en voor de Duitse 
p_ubJLJ_oko opinie onaanvaardbaar^. Spreker meent dat hierdoor 
de r e g e l i n g i n haar essentie i s aangetast. Door echter t e 
gemoet te komen aan deze Duitse eis en aan de Italiaanse 
wens t o t verlenging van de subsidiëring van de suikerindus
t r i e , kon worden be r e i k t dat Nederland z i j n z i n kreeg met 
betrekking t o t het zetmeelbeleid (gemeenschappelijke f i n a n 
c i e r i n g van 1 j u l i 1967 af).Er werd voorts een beslissing 
genomen over de oliën- en vettenverordening. Een groot aan
t a l technische verordeningen moet nog worden aanvaard, doch 
spreker h e e f t er een hard hoofd i n dat men, i n d i t tempo 
doorgaande, voor 1 a p r i l 1967 gereed zal z i j n . Machtiging 
van am b t e l i j k e vertegenwoordigers zou misschien een oplos
sing kunnen geven. Op een vraag van minister Vondeling ant
woordt spreker dat de toekomstige beslissingen i n hoofd
zaak van technische aard z i j n zonder grote financiële ge
volgen. 


